
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
3.9.20024 

  
XIV. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 
14.00 hod. v místnosti č. 135, Mariánské náměstí 2/2, Praha 1. Jednání vedl pan předseda Jiří 
Brůžek. 
 
Přítomní členové/ky Výboru: 
Jiří Brůžek 
Mgr. Jan Čižinský 
RNDr. Marcela Plesníková 
Mgr. Jana Štrosová 
Ing. Jana Komrsková 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
MgA. Irena Pohl Houkalová 
Ilona Pavelková 
 
Omluveni: 
Lucie Kubesa 
Bc. Jan Kolář 
 
Neomluveni: 
  
Hosté: 
ředitelka SML Mgr. Lenka Němcová 
radní Antonín Klecanda 
Alena Melzerová 
Kateřina Kubešová 
Kristýna Kopecká 
 
Tajemnice: 
Michaela Šarochová, sekretářka dlouhodobě uvolněného člena ZHMP Jiřího Brůžka 
  
Program: 

1. Zahájení 14. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
2. Volba ověřovatele zápisu 
3. Schválení programu 14. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání 
4. Schválení zápisu z 1. mimořádného jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

ze dne 13.6.2024 
5. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 17.-22. jednání 
6. Stížnosti na školská zařízení zřizovaná HMP  
7. Tisky, které mají být projednány na zářijovém zasedání ZHMP 
8. Kapacity škol v Praze  
9. Informace o investičních akcích odboru SML 
10. Volba členů školských rad  
11. Různé 
12. Diskuse 

 
1. Zahájení 14. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

Jednání zahájil pan předseda Brůžek ve 14:00 hodin. Přítomno bylo 6 členů. Výbor byl 
usnášeníschopný. 
 
2. Volba ověřovatele zápisu 



Pan předseda otevřel rozpravu. 
 
Jako ověřovatelka zápisu byla navržena RNDr. Marcela Plesníková. 
 
Pan předseda uzavřel rozpravu. 
 
Výbor schvaluje ověřovatele zápisu, paní RNDr. Marcelu Plesníkovou. 
 
Hlasování: 6-0-0 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
3. Schválení programu 14. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání 
Pan předseda otevřel rozpravu k programu.  
 
Pan předseda uzavřel rozpravu k programu. 
 
Výbor schvaluje program 14. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP. 
 
Hlasování: 6-0-0 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
4. Schválení zápisu z 1. mimořádného jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání 
ZHMP ze dne 13.6.2024 
Pan předseda otevřel rozpravu k zápisu ze dne 13.6.2024, který byl hlasován per rollam.  
 
Pan předseda uzavřel rozpravu. 
 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP schvaluje zápis z 1. mimořádného jednání 
Výboru pro výchovu a vzdělávání, které se uskutečnilo per rollam dne 13.6.2024. 
 
Hlasování: 6-0-0 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
5. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 17.-22. jednání 
Pan předseda otevřel rozpravu. Pan předseda předal slovo paní ředitelce Němcové.  
 
Paní ředitelka Němcová uvedla, že Dlouhodobý záměr vzdělávání prošel v červnu 
zastupitelstvem. V souhrnu těchto tisků bylo především jmenování ředitelů, a dále pak hodně 
tisků zabývajících se zřizovacími listinami. Důležitý tisk tam byl otevření nultých ročníků SŠ 
pro ukrajinskou mládež, kde je velký zájem o účast v těchto nultých ročnících. Dále uvedla, že 
byly vyhlášeny granty celoměstské podpory vzdělávání, otevření přihlášek k těmto grantům 
bude ke dni 23.9.2024.   
 
Pan předseda uzavřel rozpravu. 



 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP bere na vědomí informace o tiscích schválených 
RHMP na svém 17.-22. jednání. 
 
Hlasování: 6-0-0 
 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Stížnosti na školská zařízení zřizovaná HMP  
Pan předseda otevřel rozpravu a předal slovo paní ředitelce Němcové.  
 
Paní ředitelka Němcová uvedla, že bylo pět stížností, a to na Hotelovou školu a Gymnázium 
Radlická, Praha 5, Radlická 115, která byla vyhodnocena jako důvodná. Poté byla stížnost na 
Základní školu a Mateřskou školu, Praha 8, Za Invalidovnou 1. Tato stížnost byla důvodná, 
protože komunikace ředitelky školy nebyla rozsáhlá. Poté byla stížnost na Vyšší odbornou 
školu a Střední průmyslovou školu dopravní, Praha 1, Masná 19, kde v jedné části byla stížnost 
důvodná a v druhé nedůvodná. Poté byla v seznamu ještě stížnost na Pedagogicko-
psychologickou poradnu pro Prahu 7 a 8, Praha 8 - Troja, Glowackého 549/7a stížnost byla 
důvodná – nevhodná komunikace zaměstnankyně s rodiči. Poslední stížnost se týkala 
Gymnázia Jaroslava Heyrovského, Praha 5, Mezi Školami 2475, která byla vyhodnocena jako 
důvodná, jednalo se o stížnost na pana ředitele.  

 
Pan předseda uzavřel rozpravu. 
 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP bere na vědomí informace o stížnostech 
podaných na školská zařízení zřizovaná HMP. 
 
Hlasování: 6-0-0 
 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
14:20 přišel pan starosta Čižinský. 
 
 
7. Tisky, které mají být projednány na zářijovém zasedání ZHMP 
Pan předseda předložil tisky: 
Z-12124 - k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Vyšší odborná škola 
grafická a Střední průmyslová škola grafická, Praha 1, Hellichova 22 
Z-12291 - k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Gymnázium, Praha 9, 
Špitálská, 
Z-12452 - k návrhu na poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace KAMPUS 
HYBERNSKÁ, z. ú. na zajištění provozu a produkce, resp. krytí části nákladů 
nehospodářských činností, kde bude zajištěn soulad účelu dotace s pravidly veřejné podpory, 
a to podle rozdělení aktivit na hospodářskou a nehospodářskou činnost KAMPUSU 
HYBERNSKÁ, z. ú. v roce 2024, 
Z-12495 - k návrhu na změnu zřizovacích listin příspěvkových organizací Jahodovka - Vyšší 
odborná škola sociálně právní a Pedagogicko-psychologická poradna pro Prahu 3 a 10 



Z-12502 - k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Střední odborná škola 
automobilní, informatiky a Gymnázium, 
Z-12452 k návrhu na poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace KAMPUS 
HYBERNSKÁ, z. ú, 
R-52167 - k návrhu na úpravu rozpočtu vl. hl.m. Prahy na rok 2024 v kap. 04 - Školství, mládež 
a sport v souvislosti s financováním projektu "EU-Potravinová pomoc dětem" II. kolo 
a R-52346 - k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Vyšší odborná škola 
informačních studií a Střední škola elektrotechniky, multimédií a informatiky, se sídlem 
Novovysočanská 280/48, Praha 9 a předává slovo paní ředitelce odboru SML 
 
a otevřel rozpravu. 
 
Paní ředitelka konstatovala, že jsou v tomto soupisu 4 zřizovací listiny technického charakteru. 
Poté je tam tisk týkající se dotace Kampusu Hybernská. Jedná se o neinvestiční dotaci ve výši 
8 800 000 Kč na krytí nákladů nehospodářských činností. Paní ředitelka uvedla, že všechny 
dotace byly Kampusem Hybernská vždy řádně vyúčtované, a vždy se týkaly činností mezi 
školstvím a kulturou. A poté bude na jednání ZHMP tisk týkající se EU-potravinová pomoc 
dětem, kam se hlásily školy, aby měly obědy pro nízkopříjmové děti zdarma. 
 
Paní místostarostka Plesníková navrhla hlasování o Hybernské zvlášť.  
 
Pan předseda zahájil hlasování o rozdělení hlasování. 
 
Hlasování: 7-0-0 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Usnesení bylo přijato.  
 
Pan předseda uzavřel rozpravu a zahájil hlasování. 
  
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP doporučuje Zastupitelstvu hlavního města Prahy 
tisky  Z-12124 - k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Vyšší 
odborná škola grafická a Střední průmyslová škola grafická, Praha 1, Hellichova 22, Z-
12291 - k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Gymnázium, Praha 
9, Špitálská, Z-12452 - k návrhu na poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace 
KAMPUS HYBERNSKÁ, z. ú. na zajištění provozu a produkce, resp. krytí části nákladů 
nehospodářských činností, kde bude zajištěn soulad účelu dotace s pravidly veřejné 
podpory, a to podle rozdělení aktivit na hospodářskou a nehospodářskou činnost 
KAMPUSU HYBERNSKÁ, z. ú. v roce 2024, Z-12495 - k návrhu na změnu zřizovacích 
listin příspěvkových organizací Jahodovka - Vyšší odborná škola sociálně právní a 
Pedagogicko-psychologická poradna pro Prahu 3 a 10, Z-12502 - k návrhu na změnu 
zřizovací listiny příspěvkové organizace Střední odborná škola automobilní, informatiky 
a Gymnázium, R-52167 - k návrhu na úpravu rozpočtu vl. hl.m. Prahy na rok 2024 v kap. 
04 - Školství, mládež a sport v souvislosti s financováním projektu "EU-Potravinová 
pomoc dětem" II. kolo a R-52346 - k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové 
organizace Vyšší odborná škola informačních studií a Střední škola elektrotechniky, 
multimédií a informatiky, se sídlem Novovysočanská 280/48, Praha 9 ke schválení 
Zastupitelstvem hlavního města Prahy na svém květnovém jednání, které se bude konat 
dne 23.5.2024 
 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP doporučuje Zastupitelstvu hlavního města Prahy 
tisk Z-12452 k návrhu na poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace KAMPUS 
HYBERNSKÁ, z. ú, ke schválení.  
 



Hlasování: 6-0-1 
Hlasování Z-12452: 6-0-1 
 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Obě usnesení byla přijata. 
 
14:25 přišla paní místostarostka Čapková. 
14:30 přišla paní magistra Pohl Houkalová. 
 
 
8. Kapacity školských zařízení 
Pan předseda otevřel rozpravu a představil stěžejní důvody tohoto bodu. Pan předseda uvedl, 
že vychází z dat z února tohoto roku, konkrétně z prezentace IPR týkající se demografického 
průzkumu. Pan předseda z výsledků průzkumu vypočítal, že je potřebná částka 45 860 000 
000 Kč pro rozšíření kapacit škol. Do roku 2030 bude potřeba 2250 učitelů. Toto číslo je mimo 
nepedagogický personál. Dále uvedl, že Praha může podpořit nábor učitelů zejména tím, že 
jim přidělí městský byt bez ohledu na to, jestli již učitel byt vlastní. Částku za byty by to dělalo 
asi 7 425 000 000 Kč. 
 
Pan starosta Čižinský dodal, že větším problémem, než jsou budovy a kapacity, je nedostatek 
učitelů. Ale zároveň podotkl, že když budou kapacity v budovách, tak se najdou i učitelé.  
 
Pan radní Klecanda konstatoval, že právě chybí i učitelé, zejména na informatice, a učitelé 
cizích jazyků. Aktuálně se jedná o navýšení počtu studentů, kteří se dají přijímat, zároveň se 
řeší rozšiřování aprobací. Problémem dle pana radního je, že ačkoli se najde odborník, tak 
nemá pedagogické vzdělání a tím pádem nemůže učit. Navíc současně je ve školách spousta 
učitelů i mimo svou aprobaci. V reálu v Praze bude v roce 2030 potřeba ne 12 tisíc míst, ale 
20 tisíc míst. 
 
Podle paní ředitelky Němcové od konce června každý týden přibude v Praze několik desítek 
dětí, které mají povinnou školní docházku. SML má jednoho koordinátora pro tuto oblast a ten 
je přetížený. Čeká se na to, jestli bude pomáhat například Středočeský kraj.  
 
Pan předseda dodal, že má pan starosta Čižinský pravdu, ale ty nedostatky jsou opravdu ve 
všech oblastech, nejen v budovách. Pořád to je nejméně 15 škol, které je potřeba budovat, ale 
počítá se s 30 dětmi ve třídách. Ne s 24 dětmi. To pak bude potřeba výstavba škol vyšší, klidně 
i 18 škol.  
 
Pan starosta Čižinský jen dodal, že chtěl konstatovat to, že se musí ty budovy učiteli naplnit. 
 
Pan profesor Seidl dodal, že problém se školami a kapacitami je v tom, že je nulová 
nezaměstnanost, takže je prostě potřeba zvýšit platy učitelům, a to vyřeší všechny problémy.  
 
Pan předseda řekl, že v roce 2030 bude neumístěných 20 tisíc dětí. A jediné, co se bude dít 
je to, že to číslo bude narůstat. A apeloval na členy výboru, aby na svých politických klubech 
probrali rozpočet hlavního města v této oblasti. Navíc si prý málokterá městská část je schopná 
si sama ufinancovat výstavbu nové školské budovy. Je potřeba apelovat na Středočeský kraj, 
kterému de facto platí hlavní město vzdělávání.  
 
Pan radní Klecanda konstatoval, že je potřeba upravit podmínky pro přidělování městských 
bytů.  



Paní místostarostka Plesníková dodala, že jistá možnost získání bytů pro pedagogy je 
v rámci plnění spoluúčasti investorů na rozvoji území. 
 
Paní náměstkyně Komrsková dodala, že souhlasí s tím, že je potřeba řešit kapacity, ale je 
potřeba se vázat na to, co má řešit hlavní město. A další věc je nakupování budov. HMP 
budovu nakoupí, ale už nemá vizi rekonstrukce. Je potřeba kupovat budovy s termínem, do 
kdy je potřeba tu rekonstrukci realizovat. Je důležité se vyhnout tomu, aby hlavní město 
kupovalo zbytný majetek městských částí k ničemu. Prostě nekupovat slepě prázdné budovy 
bez vize. 
 
Paní místostarostka Čapková konstatovala, že není potřeba hanět soukromé školy v 
městských budovách, protože letos dost chybějící kapacity suplovaly.  
 
Pan předseda dodal, že by se měly srovnat podmínky, v kterých ty soukromé školy fungují. 
 
Paní náměstkyně Komrsková řekla, že u nich na Praze 10 chtějí prodloužit nájmy soukromým 
školám až do roku 2040, ale soukromé školy by měly uvolnit budovy pro potřeby města.  
 
Pan radní Klecanda dodal, že je potřeba těch kapacit dostavět hodně, a to i ve spolupráci s 
městskými částmi, ale nemůže jít vše přes odbor investic MHMP, kde jsou zahlcení a všechno 
dlouho trvá.  
 
Paní náměstkyně Komrsková konstatovala, že toto řešila již na výjezdním zasedání. Dodala, 
že hovořila s učiteli a zjistila, že některé školy mají možnost kontejnerových škol. Je to sice 
provizorní řešení, ale rychlé. Nejedná se o základní a mateřské školy, ale zejména o střední 
školy. Oproti stavění na zelené louce je stavba rychlá a levná. A navrhuje, aby prodej majetku 
byl podpořen odborníky, kteří by řekli, jestli ta budova je vůbec vhodná pro školu. 
 
Paní Pohl Houkalová řekla, že se naráží na stavební předpisy, takže se prodej budovy sice 
může odhlasovat, ale pak se narazí na to, že ta rekonstrukce je téměř nemožná.  
 
Pan radní Klecanda konstatoval, že má paní Pohl Houkalová pravdu. 
 
Paní Štrosová se ptala paní ředitelky Němcové a pana radního Klecandy, jaké má obec 
nástroje pro rozšiřování kapacit. A jestli jde teda o rozšiřování kapacit základních a středních 
škol, protože na Praze 4 je budova základní školy, ale v budově sídlí vyšší odborná škola. A 
stejně tak je původní školka s jeslemi pronajatá soukromé škole za pakatel. A dále se ptala, 
jak může pražská politika ovlivnit tuto situaci.  
 
Pan radní Klecanda konstatoval, že má celoměstská politika motivovat, ale nemůžeme nařídit. 
Pokud je budova svěřena městské části, tak si o tom rozhoduje městská část a Praha nemůže 
jen tak zrušit nájemní smlouvy. Hlavně ne školám, které jsou úspěšná a naplněné. Je potřeba, 
aby si každá městská část udělala inventář v budovách, které dříve třeba sloužily pro školy a 
nyní slouží k jinému účelu. Praha má nástroj, jak tyto budovy získat zpět. Nyní třeba probíhá 
diskuse s Prahou 5, která nové školy stavět chce, ale nemá na ně finance. Jedna ze škol, která 
se má stavět, je ve velkém developerském projektu na Smíchově. Tam radní řekli OK, Praha 
vám ty peníze na stavbu školy dá, ale máte tři budovy, které by Praha ráda využila například 
pro detašovaná pracoviště základních škol. A momentálně se řeší, jak třeba na Vltavské 
zbudovat školu okamžitě. Dalo by se to do zřizovací listiny Gymnázia na Zlatance, které by 
tam mělo detašované pracoviště. Na Santošce je budova nevhodná, ona sice dříve sloužila 
jako škola, ale byla zbudována za Rakouska-Uherska a pro současné požadavky je ta budova 
nevhodná. Praha 18 řekla, kde mají projekt na základní školu, ale nakonec řekli, že to 
realizovat nebudou, takže se tam MHMP půjde podívat a zhodnotit situaci. Jestli půjde za 
rozumné peníze ze základní školy udělat střední školu, tak nad tím bude Praha uvažovat.  



 
Pan předseda uzavřel rozpravu a zahájil hlasování. 
 
15:10 odešel pan starosta Čižinský. Výbor je usnášeníschopný. 
 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP bere na vědomí informace o kapacitách a 
potřebách financí. 
 
Hlasování: 8-0-0 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
 
Paní náměstkyně Komrsková navrhla usnesení: 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP doporučuje Zastupitelstvu hlavního města 
Prahy, aby každá budova zvažovaná k prodeji či pronájmu na HMP či městských 
částech, byla odborně posouzena, zda je vhodná pro školské účely.  
 
Hlasování: 8-0-0 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Obě usnesení byla přijata. 
 
15:20 odešla paní místostarostka Čapková. Výbor je usnášeníschopný. 
 
Pan předseda navrhl změnu programu, aby se bod č. 9 posunul až za bod č. 10 a zahájil 
hlasování: 
 
Hlasování: 6-0-0 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
9. Končící funkční období členů školských rad 
Pan předseda otevřel rozpravu a představil nominanty na členství ve školských radách. Navrhl, 
aby členové ŠR, kteří chtějí pokračovat, a není u nich jiný kandidát, byli zvoleni najednou 
jedním hlasováním. Ostatní kandidáti by byli voleni zvlášť.  
 
Pan radní Klecanda dodal, že je potřeba udělat školení pro členy školských rad.  
 
15:25 odešel pan profesor Seidl. Výbor již není usnášeníschopný.  
 
Proběhla diskuse nad nominanty školských rad a dohoda, že se bude tento bod 
hlasovat per rollam z důvodu, aby se stihl termín a školské rady zůstaly 
usnášeníschopné. 
 
Pan předseda ukončil rozpravu. 
 
10. Informace o investičních akcích odboru SML 
Tento bod nebyl projednán, neboť Výbor pro výchovu a vzdělávání již v tuto chvíli nebyl 
usnášeníschopný. Tento bod navrhla paní ředitelka Němcová na projednání příště.  
 
 
11. Různé  



 
 
 
12. Diskuse 
 
Pan předseda vyzval přítomné, jestli mají ještě nějaký dotaz, ale nikdo se již nepřihlásil. Pan 
předseda ukončil jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání v 16:31 hodin. 

 

 

 
 
 

 …………………………………………………  

Jiří Brůžek, předseda Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP  

 
 
 

…………………………………………………  
 

RNDr. Marcela Plesníková 

ověřovatelka zápisu 
 

Zapsala: Michaela Šarochová, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 


